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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan kívánja a kormány biztosítani a jövőben a 
szociális ellátás stabilitását?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A szociális szférában a munkaerőhiány jelenti az egyik legnagyobb problémát, ami a szakemberek 
szerint összefügg a még mindig alacsony bérezéssel, ami miatt évente több tucatnyian mennek ki 
külföldre szociális munkásként vagy egyéb alkalmazottként dolgozni. Ausztriában 250-300 ezer 
forintot keres meg két hét alatt egy szociális munkás, ezért igen nagy a munkaerőpiaci elszívóerő.

Akik a szakmában dolgoznak, azok hivatástudatból dolgoznak, azért mert szeretik az embereket, és 
szeretnek segíteni. Fontos lenne, hogy őket is megbecsüljük nem csak erkölcsileg, de anyagilag is.

A szociális területen legalább tízszázalékos emberhiánnyal küzdenek, ami azt jelenti, hogy 
minimum minden tizedik ember hiányzik az ellátórendszerből, így nehéz megoldani az ellátáson túl 
az ügyeleteket és a szabadságolásokat is. 

A szakemberhiány kialakulásáért az oktatásban lévő hiányosságok mentén is keresendő a hiba. 
Lecsökkentették a felsőfokú szociális munkás képzés keretszámait, emellett emelt szintű érettségit 
tettek felvételi követelménnyé, így felcsúsztak a pontszámok 390 pont fölé, és a fölött lehet 
bekerülni a szakmába. Mindamellett az ápoló-, szakápolóképzés is nehézséges.

A szociális szférában nagy az ellátás összeomlásának veszélye. Vagy megoldják a problémákat vagy
ellátatlanul maradnak azok az emberek, akikről a társadalomnak gondoskodni kellene.

Ezért szeretném megkérdezni Miniszter urat, hogyan kívánja a kormány biztosítani a jövőben a 
szociális ellátás stabilitását, a munkaerőhiányt hatékonyan csökkenteni?

Válaszát és együttműködését előre is köszönöm.



Budapest, 2019. január 25. 

Tisztelettel:

Ungár Péter (LMP)
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